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42. møde 

Fredag den 19. december 1980 kl. 9.00 

Dagsorden: 

1) Indstilling ji-a udvalget til valgs prøvelse. 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren: 

Forespørgsel [om arbejdsløsheden] af Li II i 
Gyldenkilde (SF) og Ebba Strange (SF). 

(Forespørgsel nr. 19). 

3) Eventuelt: tredje behandling aI: 
Forslag til lov om statstilskud til udnyttel- 

se af vedvarende energikilder m.v. 
(Lovforslag nr. L 87). 

4) Forespørgsel til justitsministeren: 
Forespørgsel [om licitation vedr. ny politi- 

gård --i Århus] af Gammelgaard (KF) m. fl. 
(Forespørgsel nr. 17). 

5) Forespørgsel til justitsministeren: 
Forespørgsel [om entreprisen vedr. ny po- 

litigård i Århus] af Askjær Jørgensen (FP). 
(Forespørgsel nr. 18). 

Meddelelser fra formanden: 

Formanden: 
Medlemmer af folketinget Alfred Hansen 

(DR) og Lawaetz (FP) har meddelt mig, at 
de ønsker skriftligt at fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om banker 
og sparekasser. 

(Lovforslag nr. L 112). 

Skriftlig fremsættelse af orslag: 

Alfred Hansen (DR): 

Som ordfører for forslagsstillerne skal jeg 
herved på Danmarks retsforbunds og frem- 
skridtspartiets vegne fremsætte: 

Forslag til lov om ændring af lov om banker 
og sparekasser. 

(Lovforslag nr. L 112). 
Om baggrunden for lovforslaget henvises 

til bemærkningerne. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Indstilling fra udvalget til valgs prøvelse. 

Forhandling 

Tastesen (S): 
Som ordfører for udvalget til valgs prøvel- 

se skal jeg tillade mig at gøre indstilling om 
godkendelse af I stedfortræder som ordinært 
medlem af folketinget. 

Hr. Aage Andersen, der, som det blev 
meddelt i tingets møde i tirsdags, nedlægger 
sit mandat som medlem af folketinget fra og 
med den I. januar 1981, er valgt i Fyns amts- 
kreds. I. stedfortræder for socialdemokratiet 
i denne amtskreds er viceskoleinspektør Niels 
V. Andersen, og denne har i skrivelse af 14. 
d.m. meddelt, at han er villig til at overtage 
det fra den I. januar 1981 ledige mandat som 
ordinært medlem af folketinget. 

Udvalget til valgs prøvelse har i et møde i 
dag behandlet denne sag, og jeg kan herefter 
på udvalgets vegne afgive følgende: 

Indstilling 

. Viceskoleinspektør Niels V. Andersen god- 
kendes som ordinært medlem af folketinget 
fra og med den 1. januar 1981. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Udvalgets ovennævnte indstilling 
vedtoges enstemmigt med 127 stemmer. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren: 
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Forespørgsel [om arbejdsløsheden] af Lilli 
Gyldenkitde (SF) og Ebba Strange (SF). 

(Forespørgsel nr. 19. Anmeldt 16/12 80). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg tingets sam- 
tykke dertil som givet. (Ophold). Det er gi- 
vet. 

Samtykke til behandling: 

Formanden: 
Den næste sag på dagsordenen kan kun 

med tingets samtykke behandles i dette mø- 
de, men hvis ingen gør indsigelse, betragter 
jeg samtykket som givet. (Ophold). Det er 
givet. 

Man gik da til: 

3) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om statstilskud til udnyttelse 
af vedvarende energikilder m.v. 

(Lovforslag nr. 87. Fremsat 26/11 80. Før- 
ste behandling 11/12 80. Betænkning 16/12 
80. Anden behandling 18/12 80). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Mølgaard (DR): 
Thi det står skrevet i betænkningen om 

dette lovforslag, at retsforbundet vil redegøre 
for sin endelige stillingtagen ved tredjebe-, 
handlingen. Jeg skal i den forbindelse be- 
mærke, at retsforbundets gruppe erkender, at 
der er tale om et fremskridt i forhold til be- 
stående tilskudslovgivning, men af den grund 
har gruppen dog ikke enigt kunnet anbefale 
dette lovforslags gennemførelse. 

To af gruppens medlemmer lægger afgø- 
rende vægt på det overordnede samfundsbe- 
hov for omstillingen i energiforsyningen, så 
vi får vedvarende energikilder til at levere os 
mere, og på, at tilskuddet ifølge loven ud fra 
en vis betragtning kan anses for at være en 
momsrefusion, altså blot en kompensation 

for, at denne nyttige omstillingsproces er be- 
skattet. 

Den øvrige gruppe, altså tre medlemmer, 
finder, at der sker forvridninger i forbrug og 
produktion, og afviser forslaget, også under 
hensyntagen til det bureaukrati, der opstår i 
kølvandet på lovforslagets gennemførelse, og 
også under hensyntagen til de statsfinansielle 
hensyn, der taler imod lovforslagets gennem- 
førelse. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 126 stemmer mod 13. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Forespørgsel til justitsministeren: 
Forespørgsel af Gammelgaard (KF), Poul 

Schlüter (KF), Palle Simonsen (KF) og Stetter 
(KF): 

»Hvormed begrunder justitsministeren, at 
han ikke har valgt det lavestbydende firma 
ved licitation i forbindelse med opførelsen af 
en ny politigård i Århus?« 

(Forespørgsel nr. 17. Anmeldt 11/12 80. 
Fremme af forespørgslen vedtaget 16/12 80). 

Sammen med denne sag foretoges den un- 
der punkt 5 på dagsordenen opførte sag, 
nemlig: 

5) Forespørgsel til justitsministeren: 

Forespørgsel af Askjær Jørgensen (FP): 
»Hvad kan justitsministeren oplyse som 

årsag til, at betonentreprisen ved den projek- 
terede ny politigård i Århus ikke efter justits- 
ministerens opfattelse bør overdrages til de 
lavestbydende tilbudsgivere, men overdrages 
til det kooperative firma JME?« 

(Forespørgsel nr. 18. Anmeldt 11/12 80. 
Fremme af forespørgslen vedtaget 16/12 80). 

Formanden: 


